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• 48 Je nebezpečné
zabít Boha
„Advent a čas kolem Vánoc v mnohých 
z nás probouzí touhu věřit v něco 
pěkného, věřit ve vyšší řád a v to, že svět 
ještě není tak špatný, jak se nám může 
zdát,“ říká psycholog a teolog PhDr. Mgr. 
Vladimír Svoboda. Proč vůbec lidé kdysi 
začali v bohy věřit? A přináší víra spíše 
útěchu, nebo strach?

• 72 Smolíčku, pacholíčku...
Když v roce 1964 projel takřka celý Závod 

míru ve žlutém trikotu pro lídra závodu, stal 
se miláčkem národa. Cyklista Jan Smolík 
ale v sedle bicyklu poznal i nenávist lidí, 

když se mu nedařilo, či smutek z faktu, že 
mu tehdejší režim neumožnil poměřit se 

s nejlepšími světovými profesionály.

Jak voní Vánoce
Máloco navodí atmosféru 
Vánoc spolehlivěji než vůně. 
Svařák, perníčky, pracny 
ani purpura by nebyly tím, 
čím jsou, bez koření. To umí 
vánočně naladit i proměnit 
obyčejné jídlo v exotickou 
laskominu. Manželé Michaela 
a Jan Schneedorferovi koření 
zasvětili posledních sedm let 
svého života.

▼ 78 Konečně spolu: tělo i duše
Drama v životě herce a moderátora Alfreda Strejčka 
začalo před čtyřmi lety. Plný síly si šel večer zaběhat, 
a ráno náhle ochrnul. Na hranici života a smrti pak 
balancoval opakovaně. Povídali jsme si s ním o snech, jež 
se mu zdály v bezvědomí, i o naději a životním motoru, 
jež ho posouvají dále.

▲ 64 Je fajn se ztratit, máš-li na to čas 
Občas mu jde při cestování o krk, ale má nadhled a humor. „I na 
těžkosti se snažím koukat alespoň zpětně jako na pozitivně 
zajímavý zážitek,“ říká MUDr. Julius Lukeš ml., Ph.D., lékař, 
vědec a cestovatel, který procestoval 105 zemí a napsal o svých 
dobrodružných zážitcích knížku.


